
Or. 0002.3.2025

R  A  D  A       G  M  I  N  Y      S  Z  C  Z  U  T  O  W  O

P R O T O K Ó Ł   Nr XI/2025

XI  Sesji  Rady  Gminy   S z c z u t o w o

odbytej w dniu 31 marca 2025 r

Protokół  zawiera:

1. Uchwała Nr XI/59/2025 w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie środków 

stanowiących fundusz sołecki w budżecie gminy na 2026 rok.

2. Uchwała Nr XI/60/2025 zmieniająca Uchwałę Budżetową  Nr VIII/46/2024 na rok 2025.

3. Uchwała Nr XI/61/2025 w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Szczutowo w 2025 r.”

4.   Uchwała Nr XI/62/2025 w sprawie przeznaczenia do dzierżawy części działki oraz wyrażenie

zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy.

5. Uchwała Nr XI/63/2025 w sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania

projektu „Strategii Rozwoju Gminy Szczutowo na lata 2026-2035”, w tym tryb konsultacji, o któych

mowa w art. 6 ust. 3 ustawy z dnia 6 grudnia 2006 r. o zasadach prowadzenia polityki rozwoju.



PROTOKÓŁ NR XI/2025

Sesji Rady Gminy Szczutowo

odbytej w dniu 31 marca 2025 r.

w sali posiedzeń Urzędu Gminy Szczutowo

Przewodniczył:  Przewodniczący Rady Gminy – Pan Józef Topolewski.

Protokołowała: Marta Schodowska –  inspektor ds. obsługi rady gminy, kadrowych i organizacyjno

- technicznych

Sesję rozpoczęto o godz. 10.00                                        

   Zakończono o godz. - 12.15                                             

 Stan radnych - 15                                                             

Obecnych- 14                                                                   

   Procent frekwencji  –  93 %                                            

              

Obecnych radnych, sołtysów przedstawia załączona do protokołu lista obecności.

Uchwalony porządek obrad:

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad, ewentualne zmiany.

3. Przyjęcie protokołu z X Sesji Rady Gminy Szczutowo.

4. Przedstawienie informacji o złożonych interpelacjach i zapytaniach oraz o udzielonych na

nie odpowiedziach.

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności między sesjami.

6. Informacja Sekretarza Gminy o działalności Urzędu Gminy między sesjami.

7. Informacja o pracy Urzędu Gminy w Szczutowie za 2024 rok.

8. Zajęcie stanowiska w kwestii wyodrębienia funduszu sołeckiego na rok 2026.

9. Podjęcie uchwały zmieniającej  Uchwałę Budżetową Nr VIII/46/2024  na rok 2025.

10.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Szczutowo w 2025 r.”

11. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do dzierżawy części działki oraz wyrażenie



zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy.

12. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  szczegółowego  trybu  i  harmonogramu

opracowania projektu „Strategii Rozwoju Gminy Szczutowo na lata 2026-2035”, w tym tryb

konsultacji,  o któych  mowa w art.  6 ust.  3 ustawy z dnia 6 grudnia 2006 r.  o zasadach

prowadzenia polityki rozwoju.

13. Wolne wnioski 

14. Zakończenie XI Sesji Rady Gminy Szczutowo.

Przebieg:

Ad.1)  Przewodniczący  Rady  Pan  Józef  Topolewski  dokonał  otwarcia  XI  Sesji  Rady  Gminy

Szczutowo. Przywitał przybyłych radnych, Z-cę Wójta Gminy Panią Renatę Lazarowską, Skarbnika

Gminy Panią Katarzynę Piotrowską oraz przybyłych sołtysów. Stwierdził, że obrady XI Sesji Rady

Gminy są prawomocne.

Ad.2) Przewodniczący Rady Pan Józef Topolewski poinformował, że proponowany porządek obrad

XI  sesji  radni  otrzymali  wraz  z  zawiadomieniami  na  sesję.  Zapytał,  czy  są  uwagi  do

zaproponowanego porządku obrad. Uwag nie stwierdzono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu.

Na stan 15 radnych, obecnych i uczestniczyło w głosowaniu 14 radnych.

„Za” przyjęciem porządku obrad głosowało 14 radnych;

„Przeciw” - 0 radnych;

„Wstrzymało się” - 0 radnych.

Rada jednogłośnie przyjęła otrzymany porządek obrad.

Ad.3)  Protokół  z  X  Sesji  Rady Gminy Szczutowo był  wyłożony do  wglądu  w sali  posiedzeń

Urzędu  Gminy  oraz  w  Biurze  Rady  w  okresie  między  sesjami.  Radni  nie  wnieśli  uwag  do

protokołu.

Wobec powyższego Przewodniczący Rady Pan Józef Topolewski poddał pod głosowanie przyjęcie

w/w wymienionych protokołów Sesji Rady Gminy Szczutowo.

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu.

Na stan 15 radnych, obecnych i uczestniczyło w głosowaniu 14 radnych.

„Za” przyjęciem protokołu głosowało 13 radnych;

„Przeciw” - 0 radnych;

„Wstrzymało się” - 1 radnych.

Rada większościa głosów  protokół z X Sesji Rady Gminy Szczutowo.

Ad.4) W punkcie tym głosu nie zabrano, ponieważ nie złożono interpelacji i zapytań.



Ad.5) Z-ca Gminy Pani Renata Lazarowska przedstawiła sprawozdanie Wójta Gminy z działalności

między sesjami:

- 29 stycznia b.r. Wójt Gminy odbyła wizytę roboczą w Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i

Autostrad, podczas której omawiano sprawy związane z budową ciągu pieszo rowerowego z Gójska

do Blinna wzdłuż drogi S 10,

- 31 stycznia b.r. Wójt Gminy uczestniczyła w uroczystości pożegnania Komendanta Powiatowego

Państwowej Straży Pożarnej w Sierpcu Pana Marcina Strześniewskiego,

- 4 lutego b.r. odbyło się w naszym Urzędzie Gminy spotkanie z Panem Januszem Pawlakiem –

Koordynatorem Biura Regionalnego Narodowego Instytutu Kultury i Dziedzictwa Wsi w Pułtusku,

w którym uczestniczył też wicestarosta sierpecki. Spotkanie dotyczyło wsparcia i promocji kultury

ludowej w naszej gminie,

- 10 lutego b.r. w siedzibie Urzędu Gminy w Szczutowie odbyło się  spotkanie z sołtysami, radnymi

i  przedstawicielami  Stowarzyszenia  Miłośników  Równiny  Urszulewskiej,  w  sprawie  budowy

spalarni  odpadów  niebezpiecznych  na  terenie  gminy  Rypin,  w  bliskim  sąsiedztwie  Jeziora

Urszulewskiego,

- 12 lutego b.r. Wójt Gminy wspólnie z Panią Skarbnik brały udział w Starostwie Powiatowym w

Sierpcu w spotkaniu  z  przedstawicielem Banku Ochrony Środowiska,  podczas  którego została

szczegółowo przedstawiona  oferta współpracy samorządu z tym bankiem,

- 16 lutego b.r. na zaproszenie Wójta Gminy Skrwilno - Wójt Gminy uczestniczyła w spotkaniu

dotyczącym budowy spalarni odpadów w gminie Rypin, które odbyło się w Szkole Podstawowej w

Skudzawach,

-  w  dniach  19-20  lutego  Wójt  Gminy  brała  udział  w  Konwencie  Wójtów,  Burmistrzów  i

Prezydentów,  w  czasie  którego  były  omawiane  oferty  współpracy jednostek  samorządowych  z

Bankiem Gospodarstwa  Krajowego,  zasady i  warunki  współpracy z  Wojewódzkim Funduszem

Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej,  także  wykorzystanie  sztucznej  inteligencji

w administracji samorządowej,

-  12  marca  b.r.  została  podpisana  umowa  z  firmą  Centroplast,  wyłonioną  w  drodze  przetargu

nieograniczonego, na budowę 11 przydomowych oczyszczalni ścieków. Firma ta za kwotę brutto

328 779,00 zł podjęła się  wybudowania tych oczyszczalni w terminie do 31 maja tego roku,

- 13 marca Wójt Gminy uczestniczyła w spotkaniu zorganizowanym w Wydziale Zamiejscowym

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska w Płocku poświęconym sprawom uruchomienia

programu  „Czyste  Powietrze”.  Przedstawiona  został  oferta  współpracy  gmin  z  Funduszem  w

zakresie realizacji tego programu w tym podjęcia się przez Gminę roli Operatora,



-  w  okresie  sprawozdawczym  Wójt  Gminy  podjęła  działania  w  przedmiocie  przygotowania

dokumentacji budowy drogi w miejscowości Grądy Stare oraz Modrzewie. Aktualnie prowadzone

jest postępowanie w sprawie decyzji środowiskowej dla tych dróg oraz zlecone jest opracowanie

projektu technicznego,

- została opracowana koncepcja budowy kontenerowych stacji podnoszenia ciśnienia (hydroforni)

wraz ze zbiornikami retencyjnymi wody pitnej. W ramach tej koncepcji ustalono, że w Starej Woli i

Szczechowie muszą powstać te stacje podnoszenia ciśnienia, żeby zapewnić dostarczanie wody do

mieszkańców o odpowiednich parametrach ciśnienia,

-  23  marca   odbył  się  Turniej  charytatywny w Szczutowie  pod  nazwą  „Puchar  Wójta  Gminy

Szczutowo o lepsze jutro dla Oskara, Dawida i Kacpra”. Podczas tego turnieju udało się zebrać

kwotę ok.  9 tys.  zł  z przeznaczeniem dla trójki  chłopców, którzy stracili  rodziców w wypadku

drogowym. Wójt Gminy dziękuję organizacji „Forum Młodych Ludowców Powiatu Sierpeckiego’

oraz Kołom Gospodyń i  Gospodarzy Wiejskich za pomoc  w organizacji  turnieju i  organizację

stoisk i zbiórkę pieniędzy.

Ad.6) Sekretarza Gminy przedstawił sprawozdanie o działalności urzędu pomiedzy sesjami:

-  31  stycznia  b.r.  upłynął  termin  składania  oświadczeń  przez  przedsiebiorców  posiadających

zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych.  Na tej  podstawie obliczono wysokość opłat  za

posiedane zezwolenia na sprzedaż alkoholu,

- w miesiącu styczeń b.r. przygotowany został wymiar podatku na rok 2025,

- od 1 lutego b.r  przyjmowane były wnioski o zwrot podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju

napędowego,

- w okresie sprawozdaczym zostały złożone wniosku do PUP w Sierpcu o zorganizowanie stażu. Od

1 marca b.r.  staż rozpoczęły trzy osoby bezrobotne,  od 1 kwietnia staż rozpoczną również trzy

osoby,

- 01 kwietnia b.r. 5 osób bezrobotnych będzie świadczyło prcę w ramach robót publicznych,

- od 10 maraca b.r. na mocy umowy z Zespołem Szkół nr 2 w Sierpcu 3 uczniów odbywa praktykę

zawodową w urzędzie gminy,

-  odbyły  się  dwa  nabory  na  wolne  stanowiska  urzędnicze.  Jeden  nabór  dot.  stanowiska  płac,

rozliczeń pracowniczych i stypendiów szkolnych. W naborze tym został wyłoniony kandydat na

w/w stanowisko.

Drugi nabór dot. stanowiska ds. pozyskiwania funduszy zewnętrznych, w naborze tym nie został

wyłoniony  kndydat  na  to  stanowisko.  Następnie  został  ogłoszony  kolejny  nabór  na  powyższe

stanowisko, do którego w wyznaczonym terminie nikt nie przystapił.

Radny Pan Zbigniew Kopciński zwrócił się pytaniem kto wcześniej zajmował się pozyskiwaniem

środków zewnętrznych oraz czy zostały zabezpieczone w budżecie gminy środki na wynagrodzenie



tego  stanowiska?  -  Sekretarz  Gminy odpowiedział,  że  była  to  poprzednia  Kierownik  Referatu

Rolnictwa i Infrastruktury Gminy Pani D. Leśniewska – Nowicka, która do momentu zatrudnienia

pracownika na stanowisko ds. pozyskiwania środków zewnętrznych dalej realizuje te obowiązki.

Skarbnik Gminy potwierdziła, że w budżecie gminy zostały zabezpieczone środki na wyngrodzenie

pracownika.

Radna Pani Renata Borowska zwróciła się z pytaniem ile w ciągu roku gmina składa wniosków o

pozyskanie środków zewnętrznych i ile udaje się pozyskać środków? Sekretarz Gminy wyjaśnił, że

średnio rocznie składanych jest 7-8 wniosków.

Następnie  radna  zwóciła  się  z  pytaniem,  czy  gmina  /  Wójt  Gminy  rozważała  współpracę  z

wyspecjalizowaną  firmą,  która  zajmowałaby  się  pozyskiwaniem  i  rozliczeniem  pozyskanych

środków zewnętrznych?

Urząd Gminy do tej pory nie korzystał ze współpracy z firami zewnętrznymi w celu pozyskiwania

środków zewnetrznych.

Sołtys sołestwa Stara Wola zwrócił się z zapytaniem na jakim etapie jest wnisek dot. rozbudowy

świetlicy wiejskiej? Sekretarz Gminy wyjaśnił, że konkurs nie zsotał jeszcze roztrzygnięty.

Skarbnik  Gminy  wyjaśniła,  że  liczba  etatów  w  urzędzie  nie  zmieniła  się,  ponieważ  zostało

zlikwidowane  stanowisko  w  referacie  finansowym,  w  związku  z  powyższym  środki  zostały

przesunięte na nowe stanowisko ds. pozyskiwania środków zewnętrznych.

Ad.7) Sekretarz Gminy Pan Bogdan Kaczorowski przedsatwił informację o pracy Urzędu Gminy w

Szczutowie za 2024 rok. 

Brak uwag do w/w  informacji.

Powyższa informacja stanowi załacznik do protokołu.

Ad.8) Przewodniczący  Rady  Pan  Józef  Topolewski  poinformował,  iż  w  przypadku  gdy  Rada

Gminy  zajmie  stanowisko  o  niewyodrębnieniu  funduszu  sołeckiego  na  rok  2026  Wójt  Gminy

zadeklarowała  na  wspólnym  posiedzeniu  komisji,  że  środki  finansowe  na  realizację  funduszu

sołeckiego  zostaną  przeznaczone  na  budowę  kontenerowych  stacji  podnoszenia  ciśnienia

(hydroforni) wraz ze zbiornikami retencyjnymi wody pitnej.

Sekretarz Gminy wyjaśnił,  że  w przypadku wyodrębnienia funduszu sołeckiego na rok 2026 o

wydatkowaniu środków decydują mieszkańcy sołectwa na zebraniu wiejskim. Natomiast jesli Rada

Gminy podziela zdanie Pani Wójt  należy podjąc uchwałę o niewyrażeniu zgody na wyodrębnienie

środków stanowiących fundusz sołecki w budżecie gminy na 2026 rok.

Radna Pani Renata Borowska zwróciła się z prośbą o przedstawienie potwierdzenia wykorzystania

środków z funduszu sołeckiego na budowę stacji zwiększenia ciśnienia wody.

W dyskusji dot. kwestii funduszu sołeckiego zabrali głos obecni na obradach sesji sołtysi, których

zdania były podzielone.



Wiceprzewodniczący Rady Pan Marek Kopyciński odczytał projekt w/w uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady Pan Józef Topolewski poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu.

Na stan 15 radnych, obecnych i uczestniczyło w głosowaniu 14 radnych.

„Za” podjęciem uchwały głosowało 8 radnych;

„Przeciw” - 0 radnych;

„Wstrzymało się” - 6 radnych.

Rada  większością  głosów  podjęła  Uchwałę  Nr  XI/59/2025  w  sprawie  niewyrażenia  zgody  na

wyodrębnienie środków stanowiących fundusz sołecki w budżecie gminy na 2026 rok.

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad.9)  Skarbnik  Gminy  przedstawiła projekt  uchwały zmieniającej  Uchwałę  Budżetową  Nr

VIII/46/2024  na rok 2025.

Wiceprzewodniczący Rady Pan Marek Kopyciński odczytał projekt w/w uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady Pan Józef Topolewski poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu.

Na stan 15 radnych, obecnych i uczestniczyło w głosowaniu 14 radnych.

„Za” podjęciem uchwały głosowało 8 radnych;

„Przeciw” - 0 radnych;

„Wstrzymało się” - 6 radnych.

Rada większością głosów podjęła  Uchwałę  Nr XI/60/2025 zmieniającą Uchwałę Budżetową  Nr

VIII/46/2024 na rok 2025.

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad.10)  Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie  przyjęcia „Programu opieki nad

bezdomnymi zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Szczutowo w

2025 r.”

Uwag do przedstawionego programu nie zgłoszono.

Wiceprzewodniczący Rady Pan Marek Kopyciński odczytał projekt w/w uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady Pan Józef Topolewski poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu.

Na stan 15 radnych, obecnych i uczestniczyło w głosowaniu 14 radnych.

„Za” podjęciem uchwały głosowało 14 radnych;

„Przeciw” - 0 radnych;

„Wstrzymało się” - 0 radnych.

Rada jednogłośnie podjęła  Uchwałę  Nr XI/61/2025 w sprawie przyjęcia  „Programu opieki  nad

bezdomnymi zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Szczutowo w



2025 r.”

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad.11) Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do dzierżawy części

działki oraz wyrażenie zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy. 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Marek Kopyciński odczytał projekt w/w uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady Pan Józef Topolewski poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu.

Na stan 15 radnych, obecnych i uczestniczyło w głosowaniu 14 radnych.

„Za” podjęciem uchwały głosowało 14 radnych;

„Przeciw” - 0 radnych;

„Wstrzymało się” - 0 radnych.

Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XI/62/2025 w sprawie przeznaczenia do dzierżawy części

działki oraz wyrażenie zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy.

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad.12) Sekretarz Gminy przedstawił projekt  uchwały w sprawie określenia szczegółowego trybu i

harmonogramu opracowania projektu „Strategii Rozwoju Gminy Szczutowo na lata 2026-2035”, w

tym tryb konsultacji, o któych mowa w art. 6 ust. 3 ustawy z dnia 6 grudnia 2006 r. o zasadach

prowadzenia polityki rozwoju.

Wiceprzewodniczący Rady Pan Marek Kopyciński odczytał projekt w/w uchwały.

Przewodniczący Rady Pan Józef Topolewski  poddał pod głosowanie jawne projekt w/w uchwały.

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu.

Skład ustawowy w liczbie 15 radnych, obecnych i uczestniczyło w głosowaniu 14 radnych.

„Za” podjęciem uchwały głosowało 14 radnych.

„Przeciw”- 0 radnych.

„Wstrzymało się” 0 radnych .

Rada jednogłosnie podjęła Uchwałę  Nr XI/63/2025 w sprawie określenia szczegółowego trybu i

harmonogramu opracowania projektu „Strategii Rozwoju Gminy Szczutowo na lata 2026-2035”, w

tym tryb konsultacji, o któych mowa w art. 6 ust. 3 ustawy z dnia 6 grudnia 2006 r. o zasadach

prowadzenia polityki rozwoju.

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad.13) Przewodniczący  Rady  Pan  Józef  Topolewski  przedstawił  sytuację  dotyczącą  budowy

spalarni odpadów w gminie Rypin. W dniu 27 kwietnia b.r. planowane jest spotkanie z Wójtem

Gminy Rypin, Wójtami sąsiednich gmin, Stowarzyszeniem Równiny Urszulewskiej, inwestorami,

oraz specjalistami w sprawie dotyczącej w/w inwestycji.

Sołtys sołectwa Stara Wola zwrócił się z pytaniem, czy naprawa odcinka drogi od budynku sklepu



Dino  -  Stara  Wola  będzie  realizowana  w roku  bieżącym?  Następnie  zwrócił  się  z  pytaniem o

odcinek drogi Stara Wola - Białasy, czy został rozstrzygnięty przetarg.

Wiceprzewodniczący Rady wyjaśnił,  że  naprawa  odcinka  drogi  Stara  Wola  –  Białasy zostanie

zrealizowane  w  tym  roku.  Natomiast  odcinek  drogi  od  sklepu  Dino  -  Stara  Wola  nie  będzie

realizowany w roku bieżącym.

Radny Pan Zbigniew Kopciński zwrócił się z pytaniem o przedstawienie sytuacji wydzierżawienia

Świetlicy  Wiejskiej  w  Blinnie.  Sekretarz  Gminy  wyjaśnił,  że  zgodnie  z  ustawą  o  gospodarce

nieruchomościami gmina ma obowiązek  podać do publicznej  wiadomości wykaz nieruchomości

przeznaczonych do zbycia lub oddania w użytkowanie, najem, dzierżawę lub użyczenie. Wykaz ten

wywiesza się na okres 21 dni w siedzibie właściwego urzędu, a także zamieszcza się na stronach

internetowych  właściwego  urzędu.  W  związku  z  powyższym  została  sporządzona  umowa  w

sprawie  użyczenia  Świetlicy  Wiejskiej  w  Blinnie  Kołu  Gospodyń  i  Gospodarzy  Wiejskich  w

Blinnie oraz  OSP w Blinnie.

Następnie radny zapytał o koszt wykonania altany w miejscowości Podlesie, kto był wykonawcą

oraz czy gmina pozyskała środki zewnętrzne na wykonanie tego zadania.

Skarbnik  Gminy  poinformowała,  że  zapozna  się  z  dokumentacją  i  przekaże  odpowiedź  na

powyższe pytania. Gmina zrezygnowała z pozyskania środków zewnętrznych z powodu wysokich

kosztów wykonanaia zadania.

Ad.14) W związku z wyczerpaniem obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Józef  Topolewski

dokonał zamknięcia obrad XI Sesji Rady Gminy Szczutowo.

                                                                                               

Przewodniczący Rady

Józef Topolewski 

 Protokołowała

Marta Schodowska


